
 
 
     på svenska nedan 

Valtuuston päätösten vaikutukset porvoolaisiin yrityksiin kannattaa aina miettiä 

Suurin osa kunnanvaltuutettujen tekemistä päätöksistä vaikuttaa yritysten 
toimintamahdollisuuksiin. Siksi valtuutettujen kannattaa aina päätöksiä tehdessään miettiä, miten 
päätökset vaikuttavat Porvoossa toimiviin yrityksiin. Tärkeitä ovat esimerkiksi kunnan 
kilpailutukset, maankäyttöpolitiikka ja jätehuollon järjestäminen.  

Jos päätös vaikuttaa yritykseen haitallisesti, se haittaa myös muita: asiakkaita, työntekijöitä ja 
lopulta heikentyvien verotulojen takia koko kuntaa.  

Porvoon Yrittäjät ry:n hallitus toivoo, että tästä keskustellaan kuntavaalikampanjoissa ja että 
kevään kuntavaaleissa valittavat valtuutetut muistavat tämän valtuustotyössään. 

Järjestelmällinen yritysvaikutusten arvioiminen vaatii viranhaltijoilta sitoutumista ja 
kuntapäättäjiltä valmiutta seurata yritysvaikutusten käytännön noudattamista. 

Yritysvaikutusten arviointi ei tarkoita, että päätökset tehdään yritysten ehdoilla. Arviointi vähentää 
yrittäjyyden kannalta huonojen päätösten riskiä. Joskus riittää, että pohditaan ylipäätään, onko 
päätöksellä vaikutuksia yrityksiin. Mitä tärkeämpi päätös on, sitä perusteellisempi arviointi 
tarvitaan. 

Porvoon Yrittäjät ry toivoo, että yritysvaikutusten selvittäminen otetaan Porvoon tulevassa 
valtuustossa järjestelmälliseksi osaksi päätösprosessia. 

Päätöksiä valmistelevat henkilöt saavat yritys- ja elinvoimavaikutusten arviointiin apua Porvoon 
Yrittäjiltä. Paikallinen yrittäjäjärjestö on aina luontevin vastinpari kunnan kanssa käytävään 
elinvoimavuoropuheluun. Yrittäjäjärjestön arvio edustaa kaikkia yrittäjiä lausunnoissan. 

Mikko Ahtiainen, varapuheenjohtaja, Porvoon Yrittäjät ry 

 

 

 
Det lönar sig alltid att tänka på fullmäktigebeslutens konsekvenser på företagen 

Största delen av de beslut som kommunfullmäktige fattar, påverkar företagens 
verksamhetsmöjligheter. Därför lönar det sig för beslutsfattarna att tänka på beslutens 
konsekvenser för de företag som verkar i Borgå.  Viktiga ärenden är t.ex. stadens upphandlingar, 
markanvändningspolitik samt avfallshanteringen.   
 



 
Om besluten påverkar företagen negativt, påverkar de även andra: kunder, arbetstagare och till 
syvende och sist staden, via bortfall av skatteinkomster. 
 
Borgå Företagare rf:s styrelse hoppas, att man diskuterar denna konsekvensfråga  under 
kommunalvalskampanjerna, samt att de nyinvalda fullmäktigeledamöterna minns detta under sitt 
arbete. 
 
Ett systematiskt sätt att bedöma beslutens konsekvenser på företagen betyder, att tjänstemännen 
förbinder sig till det och att beslutsfattarna uppföljer. 
 
Bedömningen betyder inte, att besluten görs på företagens villkor. Bedömningen minskar på 
risken för dåliga beslut för företagen. Ibland räcker det bra att man över huvud taget tar en 
funderare kring frågan. Men ju viktigare beslut, desto grundligare konsekvensbedömning behövs. 
 
Borgå Företagare rf. önskar att bedömning av konsekvenserna för  företagen anammas i  
kommande fullmäktige som ett systematiskt led i beslutsfattandet. 
 
De personer som bereder besluten får gärna vända sig till Borgå Företagare rf.  Den lokala 
företagarorganisationen är alltid den mest naturliga partnern kring diskussioner och beslut om 
kommunens livskraft. Företagarorganisationen representerar alla företagare i sina utlåtanden. 
  
  
Mikko Ahtiainen, viceordförande, Borgå Företagare rf 


